
Зыян тартуу жок жана зыян берүү да жок. Ким
зыян келтирсе, анда Аллах ага зыян келтирет. Ал

эми ким машакат жаратса, анда Аллах аны
машакатка салып коёт

Абу Саид аль-Худри, радыяллаху анху, риваят кылган хадисте, Аллахтын Элчиси,
саллаллаху алейхи уа саллам, айтты: «Зыян тартуу жок жана зыян берүү да жок.
Ким зыян келтирсе, анда Аллах ага зыян келтирет. Ал эми ким машакат жаратса,

анда Аллах аны машакатка салып коёт».
[Сахих бишаваахидихи (башка ишенимдүү айтымдары бар хадис)] [Ад-Даракутни жазып

калтырган]

Пайгамбар, саллаллаху алейхи уа саллам, өзүнө жана башкаларга зыяндын ар кандай
түрлөрүнөн  жана  көрүнүштөрүнөн  сактануу  керек  экенин  баяндады.  Ошондуктан
кимдир бирөө  өзүнө  да,  башкаларга  да  зыян келтириши туура  эмес.  Зыян менен
зыяндын ордун толтуруу туура эмес. Анткени зыянды зыян менен кетирүү болбойт.
Бирок зыянды чектен чыкпаган касас (1) менен жоюуга болот. Андан кийин Пайгамбар,
саллаллаху  алейхи  уа  саллам,  адамдарга  зыян  келтиргендерге  зыяндын  азабы
болоорун,  адамдарга  катаал  болгондор  үчүн  кыйынчылыктын  азабы  болорун
баяндады.
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